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                       Ersättare:

Helena Bonnier (M) 

Marianne Pettersson (M) 

Mathias Hellichius (M) 

Madeleine Sjöhage (C) 

Magnus Nilsson (S)  

Manlio Palocci (S) 

Sarah Johansson (MP)   

Brit Rundberg (V)  

 

  Förhinder:

Ersättarna: Elisabeth Bäckström (M), Inga-Lill Persson (FP), Hanna 

Gerdes (FP), Catarina Carbell (S) och Anders Ödmark (MP) 

 

Tjänstgörande ersättare:  

Samtliga ledamöter är närvarande. 

 

Närvarande tjänstemän:  

Förvaltningschefen Eva Frunk Lind, avdelningscheferna Karin 

Ekdahl Wästberg, Raili Karlsson och AnnMarie Ståhl, 

nämndsekreteraren Barbara Ahlmark samt biträdande 

borgarrådssekreteraren Patrik Ljungman.  

 

 

§ 1 Närvarande 

Noteras närvarande ledamöter och ersättare.  

 

 

§ 2 Val av justerare 

Vice ordföranden Christopher Ödmann (MP) utses att tillsammans 

med ordföranden Joakim Larsson (M) justera dagens protokoll. 

 

 

§ 3 Anmälan av protokollsjustering 

Anmäls att äldrenämndens protokoll från den 21 januari 2014 har 

justerats.  

 

Äldrenämndens beslut 

Anmälan läggs med godkännande till handlingarna. 
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§ 4 Anmälan av övriga frågor samt fastställande av 
dagordning 

Ledamoten Norma Aranda de Gutièrrez (S) anmäler en fråga 

rörande hemtjänstens företag Enklare vardag i samband med en 

artikel i Metrotidning från den 17 februari 2014: ”Stockholms stad 

säger upp hemtjänst efter stora brister”. 

 

Ersättaren Magnus Nilsson (S) informerar om en artikel i Svenska 

Dagbladet från den 8 februari 2014: ”IT-register läcker känsliga 

personuppgifter” och undrar om äldrenämnden kan få för kännedom 

den konsultrapport som tas upp i artikeln och som Stadsrevision 

hade beställt angående Stockholms stads it-register 

”Paraplysystemet”. 

 

Ledamoten Torun Boucher (V) undrar vilka kommunikations-

insatser har äldreförvaltningen genomfört i samband med införandet 

av det nya tidsregistreringssystemet. 

 

Därefter fastställs dagordningen. 

 

 

§ 5 Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter och 
ersättare 

Inga skrivelser anmäls till sammanträdet. 

 

 

§ 6 Förvaltningschefens information 

Raili Karlsson informerar nämnden om att det tidigare omskrivna i 

massmedia företaget inom hemtjänsten TPS gick i konkurs. 

 

§ 7 Verksamhetsberättelse för äldrenämnden 2013 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 105-549/2013 

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga 

ledamöter yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) anmäler eget särskilt uttalande. 

 

Ledamoten Torun Boucher (V) anmäler eget särskilt uttalande. 

 

 Äldrenämndens beslut 
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Äldrenämnden godkänner årsredovisning med bokslut  

för år 2013 för äldrenämnden och överlämnar den till 

kommunfullmäktige och stadens revisorer. 

 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

 

Särskilt uttalande från (S): 

”Äldrenämnden lägger ytterligare en verksamhetsberättelse till 

handlingarna. När man läser ärendet så verkar allt vara i sin ordning 

och kvaliteten hög. 

Vi kan dock konstatera att genom åren har nämnden blivit tvungen 

öka på inspektionsverksamheten och bygga upp en allt större 

verksamhet kring detta. Det är givetvis inte konstigt när man vid 

genomläsning upptäcker att bara inom hemtjänsten finns det 151 

företag. Samtidigt har 76 företag ansökt om tillstånd under året och 

som tur är, bara 29 har fått tillstånd att bedriva hemtjänst. 

Vi anser att just den delen av redovisningen är inte tillräcklig. Det 

är inte heller tillräckligt att nämnden får redovisning om antalet 

företag, antalet uppsagda avtal och antalet nya avtal endast en gång 

om året.  

Vi anser att nämnden borde få den typen av redovisningar minst en 

gång i kvartalet; vilka företag har fått tillstånd, vilka har staden sagt 

upp avtal med och varför. ” 

 

Särskilt uttalande från (V): 

”Mycket händer under ett år – och föregående år har varit ett 

händelserikt år. Verksamhetsberättelsen inleds med en intressant 

sammanställning av allt det utvecklingsarbete som pågår i 

samarbete med SU, KI, KTH och andra. Det är också roligt att 16 

praktikplatser från jobbtorg har kunnat tillhandahållas.  

Ungdomsbesöken på äldreboendena har varit uppskattade men det 

är ett problem att de används för att ersätta en bristande 

personalbemanning under helgerna, vilket inte var avsikten. 

Bemanningen bör vara lika hög veckans alla dagar. Ungdomarnas 

insatser ska inte ersätta den ordinarie personalens insatser och får 

inte innebära att personalen successivt berövas de stimulerande och 

”trevliga” uppgifterna och mest bara får ta på sig det tyngsta och 

svåra arbetet.  

Stockholm stad urskiljer sig från många andra kommuner i landet 

genom att vi har god tillgång på äldreboenden. Platstillgången har 

varit god under året, skriver förvaltningen i verksamhetsberättelsen. 

Samtidigt har debatten om äldreomsorgen under året handlat 

mycket om att äldre blir nekade boende. I många kommuner finns 
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inte platser att erbjuda. I Stockholm handlar det om andra saker när 

många nekas framförallt servicehusboende. Det har varit ett 

tvisteämne under en längre tid om problemet finns eller inte finns, 

och det är därför bra att denna fråga nu äntligen har kommit upp i 

ljuset.  

Ett nämndmål är att kvalitet och valfrihet för äldre ska utvecklas 

och förbättras. Vänsterpartiet anser att målet valfrihet tenderar att 

motverka målet kvalitet. Det finns i den borgerliga ideologin en idé 

om att kundval i sig ska leda till att bra företag stannar och att de 

dåliga försvinner och att kvaliteten därmed ökar på sikt. Så vitt vi 

kan se så har under året 22 företag avslutat sina kontrakt med staden 

och 29 tillkommit. Det innebär en viss omsättning på företag. 

Undersökningar visar också att inte särskilt många äldre byter 

utförare, men att ungefär hälften av de som gör det gör så för att 

deras företag upphört. Vi anser inte att detta är det mest optimala 

sättet att utveckla Stockholms hemtjänst på, det är alldeles för lite 

långsiktighet och för stor otrygghet i den modell som idag finns i 

staden. 

Valfrihet i borgarnas Stockholm är dessutom helt synonymt med 

antalet utförare. Idag finns över 200 privata utförare i hemtjänst. 

Alla dessa styrs dock helt av ett biståndsbeslut och av en budget 

fastlagd i fullmäktige, och antalet utförare säger i själva verket 

absolut ingenting om de äldres valfrihet. Det hade varit mer relevant 

att utvärdera äldres möjlighet till inflytande i sin vardag, t.ex. Det 

närmaste man kommer detta är en redovisning av genomförda 

rådslag. Men har dessa rådslag resulterat i något? Det redovisas 

inte. 

Måltidernas innehåll redovisas inte utan bara arbetet med att skapa 

trevliga måltidssituationer, vilket är en stor brist. Enligt 

socialstyrelsens brukarundersökningar är nöjdheten större på 

äldreboenden ute i landet än i Stockholm och här i Stockholm har 

de privata utförarna något bättre resultat än de kommunala 

boendena. Bortsett från att resultatet från dessa 

brukarundersökningar bör användas med stor försiktighet hade det 

varit intressant att gräva litet mer i resultatet. Hänger nöjdheten ihop 

med själva matkvalitén och ger mat som är nylagad på boendet fler 

nöjda äldre än den mat som bilfraktats dit från en tillverkare långt 

borta?  

Vad gäller de äldres möjlighet att välja utförare kan vi läsa att Äldre 

Direkt har tagit ett större ansvar för att hjälpa till att lotsa äldre i 

deras val av utförare. Eftersom det varit mycket diskussion om 

huruvida biståndshandläggarna får eller inte får göra detta så ställer 

vi oss frågande till att Äldre Direkt ska göra det. Varför inte hellre 

ge ett tydligare uppdrag till biståndshandläggarna? 



 Protokoll 

Sida 6 (17)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 18 februari 2014 

 

Det är positivt att äldreförvaltningen arbetat fram ett 

stadsgemensamt system för systematisk hantering av klagomål och 

synpunkter på äldreomsorgen. Vi har i många år drivit på för att 

genomföra ett sådant system och i våra förslag lyft fram 

landstingets patientnämnd som ett exempel. Vänsterpartiet är dock 

fortsatt kritiska till att äldreombudsmannafunktionen har försvagats 

och blivit mer osynlig. 

Ett nämndmål är att de äldres behov av olika boendeformer ska 

tillgodoses. Ett av äldrenämndens ansvarsområden är att göra en 

boendeplanering. Vänsterpartiet har flera gånger lyft att vi bör få en 

bättre redovisning av vilka äldreomsorgsboenden som är mest 

attraktiva och vilka som de äldre tackar nej till då det är en viktig 

kunskap för framtida boendeplanering. Vad är eftertraktat, vilka 

konsekvensanalyser kan vi göra? 

En av de besvärligaste konsekvenserna med centralupphandlingarna 

är svårigheten att utkräva ansvar. När stadsdelsnämnden inte kan 

säga upp avtal vid allvarliga kontraktsbrott eller fatta beslut om 

förlängning så försämras medborgarnas, brukarnas och de anhörigas 

möjligheter till inflytande. Den borgerliga majoritetens politik 

består av hänvisningspilar, ansvaret ligger alltid någon annanstans, 

byråkratin blir allt mer svåröverskådlig.  

Det är naturligtvis välkommet att kommunen nu utreder förenklad 

biståndshandläggning för korttidsboenden, även om det verkligen 

kan kallas för att gå över ån efter vatten, eftersom borgarna först 

avskaffade den som fanns tidigare.”  

 

§ 8 Remiss av Rekommendation att anta 
överenskommelse om kostnadsfördelning av 
läkemedel och läkemedelsnära produkter mellan 
Stockholms läns landsting och länets kommuner 

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 325-1884/2013, för yttrande 

senast 2014-03-07 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 150-3/2014 

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga 

ledamöter yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

 Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på 
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remissen av ”Rekommendation att anta överenskommelse 

om kostnadsfördelning av läkemedel och läkemedelsnära 

produkter mellan Stockholms läns landsting och länets 

kommuner”. 

   

§ 9 Remiss av stadsbyggnadskontorets 
aktualiseringsprövning av Översiktsplan för 
Stockholm ”Promenadstaden”  

Remiss från stadsbyggnadskontoret, dnr 2012-15939, för yttrande 

senast 2014-02-28 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 150-6/2014 

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) och ledamoten Helen 

Jäderlund Eckardt (FP) yrkar bifall till förvaltningens förslag till 

beslut med instämmande av ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S), 

ledamoten Torun Boucher (V) samt ersättaren Madeleine  

Sjöhage (C). 

 

Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till 

eget förslag till beslut. 

 

Ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) anmäler eget särskilt uttalande. 

 

Ledamoten Torun Boucher (V) anmäler eget särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut: 

förvaltningens förslag som stöds av (M), (FP), (S) och (V) med 

instämmande av ersättaryrkande från (C) och eget förslag till beslut 

från (MP). 

 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och majoriteten för 

förvaltningens förslag till beslut som stöds av (M), (FP), (S), (V) 

och ersättaryrkandet från (C).  

 

 Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till stadsbyggnadskontoret som sitt svar 

på remissen av ”Aktualiseringsprövning av översiktsplan för 

Stockholm Promenadstaden”. 



 Protokoll 

Sida 8 (17)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 18 februari 2014 

 

 

Reservation från (MP): 

Mot beslutet reserverar sig vice ordföranden Christopher Ödmann 

m.fl. (MP) och hänvisar till eget yrkande: 

”MP yrkar att äldrenämnden beslutar att som svar på remissen 

hänvisa till förvaltningens tjänsteutlåtande och därutöver framföra 

följande: 

Det är bra att stadsbyggnadskontoret i god tid före valet 2104 

påbörjar arbetet med att aktualitetsförklara översiktsplanen. 

Översiktsplanen är ett av stadens viktigaste styrdokument varför det 

är viktigt att den är så aktuell som möjligt. Vilken inriktning stadens 

översiktsplan ges har stor påverkan på stadens mark och 

vattenanvändning. Det är viktigt att bemöta en fortsatt 

befolkningsökning genom att ge Stockholms invånare en hög 

livskvalitet med tillgång till ren luft, vatten samt en trivsam, trygg, 

hälsosam och vacker miljö.  

Stockholm ska vara en modern, mänsklig och miljövänlig stad och 

kunna erbjuda samtliga invånare en bostad. Idag är det tufft att hitta 

en bostad i Stockholm och bostadsbristen för unga och studenter är 

värre än på länge. 

Idén om grön stadsplanering tar utgångspunkt i att minska stadens 

klimatpåverkan genom att hushålla med mark- och vattenresurser 

och genom att värna och utveckla stadens karaktär och gröna 

kvaliteter. För att möjliggöra detta är det av stor vikt att stadens 

framtida bebyggelseplanering koordineras med stadens 

trafikplanering. 

Den del av aktualitetsprövningen, som behandlar förhållandet till 

riksintresset Stockholms innerstad med Djurgården, rymmer vissa 

problematiska inslag. Den riksintresseklassificering och beskrivning 

som gäller för staden är ingen materia som man kan plocka delar ur. 

Det är en helhet. Nu framstår det som om staden kan peka ut vissa 

aspekter och delar och välja bort andra. Det är inte acceptabelt. 

Staden måste i aktualiseringen av översiktsplan hantera riksintresset 

korrekt. Att säga, att den starka expansiva fas som staden befinner 

sig i idag stärker storstadsperspektivet, är en vantolkning. Extra 

anmärkningsvärt är de delar i förslaget till förhållningssätt som 

behandlar city. Texten uttrycker i princip att stadssiluettens 

kulturhistoriska värde och skydd inte ska gälla för denna del av 

staden. Så får det inte vara. 

Det är även viktigt att översiktsplanen gör ordentliga och tuffa 

prioriteringar som långsiktigt säkerställer de kvaliteter som gör 

staden till den attraktiva stad som Stockholm är idag. Vidare måste 
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staden ta ett helhetsgrepp på buller- och luftkvalitetsproblematiken 

orsakad av bilar, industri och flyg om staden på ett långsiktigt och 

hållbart sätt ska kunna växa och lösa den svåra bostadsbristen. 

Staden ska hålla fortsatt högt tempo för att möta bostadsbehovet 

men Stockholm lider brist på byggbar mark. Bromma flygplats är 

en fantastisk tillgång, en otrolig markresurs som bör användas för 

att minska bostadsbristen. Genom att avveckla Bromma flygplats 

minimeras inte bara flygbullret i stora delar av Stockholm, staden 

kan även ges möjlighet att på väl valda delar växa på höjden och 

minska intrången i stadens många viktiga och vackra 

grönområden.” 

 

Särskilt uttalande från (S): 

”Det är viktigt att vid varje större exploatering kartlägga behovet av 

gruppboenden, servicehus och seniorbostäder. Detta är viktigt i 

synnerhet för att många av äldreboenden inte fyller de normer för 

fysisk arbetsmiljö som krävs i dag.”  

 

Särskilt uttalande från (V): 

”Vi instämmer i förvaltningens förslag till beslut, men vill utveckla 

något det förvaltningen skriver om att ta tillvara på de äldres 

perspektiv kring tillgänglighet.  

De allra flesta stockholmare är gångtrafikanter. En del av resan – till 

och från parkeringen, busshållplatsen, tunnelbanan - sker till fots. 

Ibland sker hela resan till fots. Bland fotgängarna finns även många 

funktionsnedsatta, till fotgängare räknas även personer med rullstol. 

Att främja gångtrafiken är bra ur ett folkhälsoperspektiv.  

  

I kampen om gatutrymmet pressas fotgängarna ofta tillbaka, det 

gäller både på överfulla gator i Stockholms innerstad och på vägar 

utan gångbanor i mer glesbebyggda trakter.  

 

Bland fotgängare återfinns små barn, gamla människor med nedsatt 

rörlighet, människor med nedsatt kognitiv förmåga, personer som är 

döva eller starkt synnedsatta, och många andra som har svårt att 

navigera i den stundtals ganska kaotiska trafikmiljö som uppstår när 

många trafikslag blandas. Att ta tillvara äldres perspektiv, barns 

perspektiv och funktionsnedsattas perspektiv gynnar alla 

fotgängare. 

 

Vi önskar en inventering över alla de knutpunkter och vägar där 

fotgängare idag är särskilt utsatta. Det kan handla om obevakade 

övergångsställen över cykelbanor, eller otydliga och trånga 

gångbanor där det är svårt för gångtrafikanter att mötas utan att 

kliva ut i cykelbanan.”  
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§ 10 Remiss av motion 2013:73 av Eivor Karlsson (MP) 
om ökade möjligheter för äldre att få komma till 
servicehus och andra äldreboenden 

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 327-1660/2013, för yttrande 

senast 2014-03-07 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 150-5/2014 

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) och ledamoten Helen 

Jäderlund Eckardt (FP) yrkar bifall till förvaltningens förslag till 

beslut med instämmande av ersättaryrkande från Madeleine  

Sjöhage (C). 

 

Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till 

eget förslag till beslut med instämmande av ledamoten Mirja Räihä 

m.fl. (S) och ledamoten Torun Boucher (V). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut: 

förvaltningens förslag som stöds av (M) och (FP) med instämmande 

av ersättaryrkande från (C) och eget förslag till beslut från (MP) 

som stöds av (S) och (V). 

 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och majoriteten för 

förvaltningens förslag till beslut som stöds av (M), (FP) och 

ersättaryrkandet från (C).  

 

 Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 

överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på remissen av 

”Motion 2013:73 från Eivor Karlsson (M) om ökade möjligheter för 

äldre att få komma till servicehus och andra äldreboenden”. 

 

Reservation från (MP), (S) och (V): 

Mot beslutet reserverar sig vice ordföranden Christopher Ödmann 

m.fl. (MP), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) och ledamoten Torun 

Boucher (V) och hänvisar till ett gemensamt yrkande: 

”Vi yrkar arr äldrenämnden beslutar att 

1. tillstyrka motionen 
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2. därutöver anföra:  

 Av svaret från förvaltningen framgår att tillgången på äldreplatser 

inom staden har varit god. Alla som sökt och beviljats vård- och 

omsorgsboende samt boende på servicehus har kunnat erbjudas 

plats. Detta är dock beroende av biståndsbedömningen. 

 

Av ett yttrande från kommunstyrelsens pensionärsråd inför 

äldrenämnden den 24 september 2013 om förslag till återremiss 

stod bl.a.: ”Det är vidare anmärkningsvärt att 40 % av 

ansökningarna till servicehus avslås, trots de redovisade 

bedömningsgrunderna.” 

 

Enligt tjänsteutlåtandet har vårdtiderna krympt alltmer. Samtidigt är 

det oftast är de sista åren som den äldre blir som mest vårdkrävande 

och  kan behöva vård dygnet runt.  

 

Därför är det önskvärt med en redovisning av i vilket skick de äldre 

befinner sig när de kommer till ett vård- och omsorgsboende idag. 

Det skulle ge politikerna en viktig vägledning i fortsatta beslut för 

att säkerställa en god omvårdnad av äldre livet ut. Det handlar också 

om vilka insatser de anhöriga måste ställa upp med i hemmet när 

den anhörige blir allt sämre och vårdas allt längre hemma.  

 

 Av texten i tjänsteutlåtandet framgår att antalet platser för 

korttidsvård har minskat genom minskad efterfrågan från 

stadsdelsförvaltningarna. En alltför snäv budget kan vara 

anledningen. Behovet är ju detsamma i takt med åldrandet. Sjuka 

äldre blir inte friskare för att man drar ner på antalet platser. 

Någonstans måste de vårdas. Resultatet kan bli att de äldre ska 

vårdas ännu längre hemma. Om vården i hemmet  inte kompenseras 

fullt ut av utökad hemtjänst kan de anhöriga tvingas träda in.    

 

Förvaltningen skriver: ”Korttidsvården bör kunna utvecklas för att 

bl.a. vara ett bättre alternativ för de som är i behov av vård- och 

omsorgsboende i livets slut. Ett flexibelt nyttjande av platserna på 

vård- och omsorgsboenden kan möjliggöra tillskott av 

korttidsplatser.” Det där kan vara komplicerat. Dessa båda 

vårdformer bör inte förändras på bekostnad av varandra.  

 

Det är viktigt med utförlig information om möjlighet att söka 

korttidsplats för växelvård, avlastning och tillfälligt stöd efter bl.a. 

sjukhusvistelse.  

 

Vi ser fram mot en rapport om hur verksamheten fungerar med de 

särskilda korttidsplatserna på Kungsholmen och i Hägersten för 
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personer i livets slutskede. 

 

Med ökande ålder har de äldre ofta först behov av en korttidsplats 

om de fortfarande vårdas hemma. Därefter behövs ofta en plats på 

ett vård- och omsorgsboende mot livets slut.  

     

När inriktningen inom äldrevården alltmer gick över till 

kvarboendeprincipen, d.v.s. att allt fler skulle bo hemma allt längre 

var en av förutsättningar – för att det skulle fungera  – att det fanns  

tillräckligt med  korttidsplatser.  

 

Med tilltagande ålder och ökad ohälsa skulle korttidsplatserna vid 

behov utgöra en viktig återhämtningsplats mellan sjukhuset och 

hemmet. Eller då livet därhemma tillfälligt inte fungerade. Eller 

som avlastning för närstående som vårdade anhöriga hemma. Mot 

den bakgrunden är det viktigt att värna om korttidsplatserna. 

 

* Det är också angeläget med fortsatt granskning av i vilken 

omfattning äldre nekas plats på servicehus. Det är på stadsdelsnivå 

biståndsbedömningen sker och det vore därför värdefullt med en 

redovisning per stadsdelsnämnd. 

* Det är också viktigt med en kontinuerlig redovisning av 

korttidsplatser respektive vård- och omsorgsboende och eventuella 

förändringar.” 

 

§ 11 Slutredovisning av stimulansmedel ”eHälsa” 2013 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 330-23/2014 

  

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga 

ledamöter yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens slutredovisning av 

stimulansmedel ”eHälsa” för år 2013. 

 

§ 12 Inriktning på fördelning av medel för utveckling av 
demensteam i hemtjänsten  

Ärende 
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Föreligger ärende dnr 340-28/2014 

  

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga 

ledamöter yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) anmäler eget särskilt uttalande. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner inriktningen på fördelning av 

medel för utveckling av demensteam i hemtjänsten och 

beviljar:  

1. Att hemtjänstutförare kan ansöka om medel senast  

      2014-03-03 för utveckling av specialiserade     

      hemtjänstgrupper med inriktning mot personer med   

      demenssjukdom oavsett ålder. 

2. Att stadsdelarnas beställarenheter kan ansöka om medel  

      senast 2014-03-03 för utveckling av arbetssätt med  

      inriktning mot personer med demenssjukdom. 

 

Särskilt uttalande från (S): 

”Erfarenheterna av demensteam har varit goda hittills. Men det 

uppstår ändå många frågeställningar om hur länge förväntas den 

demenssjuka att bo hemma. Hur långt in i sjukdomen kan man 

bedöma att individen faktiskt kan välja själv och hur adekvat är det 

valet i så fall? Fler demensteam bygger på tesen att allt fler ska bo 

hemma och vi är inte säkra på det är det absolut bästa för äldre med 

demenssjukdomar. 

De resurser som går till hemtjänsten är fortfarande bristfälliga, trots 

det nya ersättningssystemet. Då kan det vara svårt att se till att det 

finns kontinuitet i omsorgen. För demenssjuka är det viktigt att det 

är samma personer som kommer hem till dem. 

Fördelen med att få bo till exempel i ett gruppboende är att det finns 

personal tillgänglig på dygnets alla timmar, personal som borde ha 

specialutbildning i demenssjukdomar. På det sättet kan individen 

bibehålla många funktioner längre. 

 

§ 13 Svar på skrivelse från ledamoten Mirja Räihä m.fl. 
(S) ”Ytterligare frågor angående rut-tjänster” 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 109-513/2013 
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Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga 

ledamöter yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) anmäler eget särskilt uttalande. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner äldreförvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen från ledamoten Mirja 

Räihä m.fl. (S) ”Ytterligare frågor angående Rut-tjänster”. 

 

Särskilt uttalande från (S): 

”Vi kan konstatera att vi inte får svar på de frågorna vi ställer i 

skrivelsen. Men vår slutsats är att den så kallade valfrihetsmodellen 

inte handlar om reell valfrihet utan begränsas till att välja ett företag 

bland de 151 som nu är verksamma.  

Dagens snåla biståndsbedömning gör att de som har råd blir 

tvungna att köpa ytterligare tjänster. 

Det trista är att det finns många äldre som inte har råd, dock är 

biståndsbedömningen den samma. I praktiken innebär detta givetvis 

att den som har råd får bättre service även om behoven är de 

samma.” 

 

§ 14 Anmälan av Stiftelsen Äldrecentrums rapport 
2013:12 ”Hemtjänst för personer med 
demenssjukdom – en studie om specialiserade 
hemtjänstgrupper” 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 340-29/2014  

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga 

ledamöter yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

§ 15 Anmälan av insatser inom Omvårdnadslyftet 2013  

Ärende 
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Föreligger ärende dnr 108-35/2014  

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga 

ledamöter yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner redovisningen av insatser inom  

Omvårdnadslyftet 2013 och lägger den till handlingarna. 

 

§ 16 Anmälan av ej verkställda beslut enligt 4 kap 1 § 
Socialtjänstlagen för kvartal 4 år 2013  

Ärende 

Föreligger ärende dnr 410-8/2014  

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga 

ledamöter yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden överlämnar förvaltningens anmälan med     

sammanställning av stadsdelsnämndernas rapportering av ej  

verkställda beslut för kvartal 4 år 2013 till 

kommunfullmäktige. 

 

§ 17 Anmälan av tjänstemannabeslut i delegation för 
kvartal 4 år 2013  

Ärende 

Föreligger en förteckning över delegationsbeslut för ärendegrupp 

2.8-2.10 Ekonomi och upphandling enligt delegationsförteckningen 

för kvartal 4, 2013 (dnr 111-38/2014)  

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga 

ledamöter yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 
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§ 18 Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens 
pensionärsråd från den 11 februari 2014 

Föreligger protokoll nr 2 från kommunstyrelsens pensionärsråd från 

sammanträde den 11 februari 2014. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

§ 19 Anmälan av protokoll från socialnämndens, 
äldrenämndens och överförmyndarnämndens 
gemensamma råd för funktionshinderfrågor från 
den 30 januari 2014 

Föreligger protokoll från socialnämndens, äldrenämndens och 

överförmyndarnämndens gemensamma råd för 

funktionshinderfrågor från sammanträde den 30 januari 2014. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

§ 20 Anmälan av postlista för tiden                              
2014-01-01 – 2014-01-31 

Föreligger äldreförvaltningens postlista för januari 2014.  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

§ 21 Övriga frågor 

Avdelningschefen Raili Karlsson besvarar frågan från ledamoten 

Norma Aranda de Gutièrrez (S) rörande en artikel ”Stockholms stad 

säger upp hemtjänst efter stora brister” (Metrotidning från den 17 

februari 2014). Hemtjänstens företag Enklare vardag hade brustit i 

hantering av arbetssituation och äldreförvaltningen har anmält 

företaget till Ekobrottsmyndigheten samt uppsagt avtalet. De äldre 

som hade hemtjänster utförda av företaget (60-tal äldre) erbjöds att 

byta ut utförare. Utförarbyte kan ske fort på en gång. 
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Direktören Eva Frunk Lind svarade på frågan från ersättaren 

Magnus Nilsson (S) om brister i Paraplysystemet och informerade 

att äldrenämnden får konsultrapporten angående Stockholms stads 

it-register ”Paraplysystemet” när kommunstyrelsen kommer att 

skicka ut den på remiss. Rapporten 20014:1 finns tillgänglig på 

stadens hemsida: 

www.stockholm.se/revisionskontoret/revisionsrapporter 

 

Eva Frunk Lind svarade på frågor från ledamoten Torun Boucher 

(V) om införandet av det nya tidsregistreringssystemet i 

hemtjänsten och redogjorde för omfattande 

kommunikationsinsatser. Utbildningar för kommunala och privata 

utförare som har anmält sitt deltagande i det nya 

tidsregistreringssystemet genomförs sedan hösten 2013. Utöver 

utbildning av hemtjänstpersonal har äldreförvaltningen genomfört 

en serie av informationsmöten för äldreomsorgschefer, 

biståndshandläggare och för privata utförare. Äldreförvaltningen 

tog fram en broschyr om införande av tidsregistreringssystem som 

delas ut till alla äldre med beviljad hemtjänst. 

Ledamoten Torun Boucher (V) tog upp att det förekommer en oro 

hos hemtjänstens personal rörande GPS-övervakning.  

Ordföranden Joakim Larsson (M) informerade om att personalen 

ska aktivera GPS när de kommer fram till den äldre och när man har 

avslutat hemtjänstuppdraget kan GPS stängas av efter att man har 

lämnat platsen.  

Ledamoten Mirja Räihä (S) tillade att de flesta är nöjda med 

tidsregistreringssystemet 

 

Vid protokollet 

 

 

Barbara Ahlmark, nämndsekreterare 

 

http://www.stockholm.se/revisionskontoret/revisionsrapporter

